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1948-2007年的60年间,福建福鼎地区登陆台风次数为16次,平均每10年2.7次;登陆台风主

要来自菲律宾以东的西北太平洋海面,路径主要为西北移.60年间登陆和影响福鼎地区的

台风平均每年3个,而有影响效应的台风的发生次数年际变化较大,近年来呈略微上升的

趋势.台风的月际分布主要集中于7-9月,群发性强;月际频率呈现出为8月份为中心的正态

分布.  

Fuding of Fujian Province suffered 16 landing typhoons during the past 60 years 

from 1948 to 2007.Most of the landing typhoons originated from northwest Pacific 

at east of Philippine,with northwest path as the main track.On the average,3 

typhoons every year landed or impacted Fuding areas during the past 60 

years,with a relatively big interannual change and slight upward trend.Most of 

the impacting typhoons mainly occurred in July to September,showing a normal 

distribution with August as the centre. 
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